

FOR IMMEDIATE RELEASE  
OCTOBER 25, 1973

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 25 OCTOBRE 1973



# STATEMENT DISCOURS

SECRETARY  
OF STATE  
FOR EXTERNAL  
AFFAIRS.

SECRÉTAIRE  
D'ÉTAT AUX  
AFFAIRES  
EXTÉRIEURES.

MESSAGE TO SECRETARY GENERAL OF THE  
UNITED NATIONS, MR. KURT WALDHEIM,  
FROM THE SECRETARY OF STATE FOR  
EXTERNAL AFFAIRS, THE HONOURABLE  
MITCHELL SHARP, ON THE OCCASION OF  
UNITED NATIONS' DAY, OCTOBER 24, 1973

MESSAGE DRESSE A M. KURT WALDHEIM,  
SECRÉTAIRE GENERAL DES NATIONS-UNIES  
DE LA PART DE L'HONORABLE MITCHELL  
SHARP, SECRÉTAIRE D'ÉTAT AUX AFFAIRES  
EXTÉRIEURES, A L'OCCASION DE LA JOURNÉE  
DES NATIONS-UNIES, LE 24 OCTOBRE 1973

"On behalf of the Government and people of Canada, I wish to convey to you and all the staff members of the United Nations and its affiliated organizations, our warmest wishes on the occasion of the 28th anniversary of the founding of the United Nations. Events in the Middle East have once again focussed world attention on the responsibilities of the United Nations for the maintenance of international peace and security. In these challenging circumstances and in the many other international situations with which the United Nations is constantly concerned, we continue to appreciate the untiring and dedicated efforts of all those engaged in the service of the organization.

I would also observe that this day marks the first World Development Information Day. I trust that the informational activities associated with the second United Nations' development decade will go far in increasing public knowledge in this vital area.

An increasingly universal United Nations, now an organization of 135 sovereign states, offers an opportunity to those who genuinely wish to serve the best interests of all men. On the occasion of United Nations Day 1973, Mr. Secretary-General, I am pleased to re-affirm the support of the Canadian Government and people for the United Nations and its goals in the service of humanity. Mitchell Sharp"

\* \* \*

"Au nom du gouvernement et du peuple canadiens, je tiens à vous exprimer ainsi qu'à tous les membres du personnel des Nations-Unies et de ses organismes affiliés nos vœux les meilleurs à l'occasion du 28<sup>e</sup> anniversaire de la création de l'Organisation des Nations-Unies.

Les événements qui se passent au Moyen-Orient ont de nouveau attiré l'attention mondiale sur les responsabilités des Nations-Unies pour le maintien de la paix et de la sécurité dans le monde. Au cours de ces circonstances particulières de défis, comme dans plusieurs autres situations internationales auxquelles les Nations-Unies se sont intéressées, nous continuons d'apprécier les efforts constants et infatigables de tous ceux qui sont au service de l'Organisation des Nations-Unies.

Je note également que ce jour marque la première journée mondiale d'information sur le développement et je souhaite que les activités d'information reliées à la deuxième décennie des Nations-Unies pour le développement accroîtront de façon sensible les connaissances du public dans ce secteur vital.

Le champ d'action des Nations-Unies ne cesse de s'élargir; l'Organisation compte maintenant 135 états souverains et offre une occasion à ceux qui désirent réellement servir les meilleurs intérêts de l'humanité. M. le Secrétaire général, je suis heureux, à l'occasion de la Journée des Nations-Unies de 1973, de réaffirmer l'appui du gouvernement et du peuple canadiens à l'endroit de l'Organisation des Nations-Unies et de la réalisation de ses objectifs au service de l'humanité. Mitchell Sharp"

\* \* \*